
Vuoden 2019 talousarviossa lainankannan odotettiin kasvavan 2021 vuoteen mennessä 105 
miljoonaan euroon, minkä jälkeen investointitason odotettiin laskevan ja lainamäärän 
kääntyvän laskuun. 

Vuoden 2020 talousarviossa lainakannan odotettiin kasvavan vuoteen 2022 mennessä 127 
miljoonaan euroon ja tämän jälkeen investointitason laskevan sekä lainamäärän kääntyvän 
laskuun. 

Vuoden 2021 talousarviossa lainakannan odotettiin kasvavan 2022 vuoteen mennessä 
117,8 miljoonaan euroon ja vuoden -22 jälkeen investointitason suunniteltiin laskevan ja 
lainakannan kääntyvän laskuun.  

Vuoden 2022 talousarviossa kerrottiin investointitason laskevan vuoden 2021 jälkeen ja 
lainakannan odotettiin kääntyvän "hienoiseen" laskuun vuonna 2023 

Vuoden 2023 talousarviossa investointitason suunniteltiin laskevan vuoden 2024 jälkeen 
minkä seurauksena kunnan lainakannan odotettiin kääntyvän laskuun. 

Vuoden 2024 talousarviossa investointitason suunniteltiin laskevan vuoden 2025 jälkeen ja 
lainakannan odotettiin kääntyvän laskuun. 

Vuoden 2025 talousarviossa kunnan lainamäärän ennakoidaan kasvavan 2,5 miljoonaa 
euroa, lainakannan ollessa vuoden lopussa 114,6 miljoonaa euroa. Ja jälleen, talousarviossa 
kerrotaan että investointitason on suunniteltu laskevan vuoden 2025 jälkeen ja lainakannan 
kääntyvän laskuun. 

 

Menneissä, sekä tulevan vuoden talousarviossa on erikseen mainittu että investointien tulisi 
pysyä n. 4 miljoonan vuositasolla jotta poistot eivät kasva liian suuriksi ja sitä kautta 
heikennä kunnan taloutta.  Myös valtuuston hyväksymässä talouden 
tasapainotusohjelmassa mainitaan ettei lainakanta saisi kasvaa vuoden 2023 tasosta.  

Kunnanjohtajan talousarvioesityksessä tulevana vuonna investoidaan 8,3 miljoona euroa. 
Investoinneista kuitenkin puuttuu Laajalahden massa-altaiden puoli miljoonaa euroa sekä 
ruokapalvelukeskuksen 3,6 miljoonaa euroa, (mikäli hankesuunnitelma hyväksytään). 
Investointien kokonaismäärä on siis kasvamassa 2,1 miljoonaa verrattuna kunnanjohtajan 
talousarvioesitykseen mikäli esitys ei muutu kunnanhallituksessa. 

 

Kunnanjohtajan talousarvioesitys sisältää 3,1 miljoonan edestä näennäisiä sopeutustoimia, 
joista merkittävin lienee teknisen toimen tukipalveluiden yhtiöittämisen toivottu 530 tuhannen 
euron säästö. Toinen euromääräisesti suuri eli 600 000 euron säästö löytyi 
palkkatukityöllistämisestä sekä palkkatukiseteleistä. Kolmas euromääräisesti suuri 400 000 
säästö tulee Vattipajan toiminnan lakkaamisesta, tämä ei tosin ollut Laukaan kunnan 
aikaansaamaa vaan johtui puhtaasti hallituksen TE-25 lakimuutoksesta.  

Vuoden 2024 talousarviossa kunnan toimintakulut olivat n. 87,7 miljoonaa euroa. Tulevana 
vuonna,  3,1 miljoonan sopeutustoimista huolimatta kunnan toimintamenoiksi on esitetty yli 
90,6 miljoonaa euroa eli menopuolelle on löytynyt lähes sopeutuksia vastaava määrä 
lisäkuluja. Tulos- ja rahoituslaskelman "muut menot" osuuskin on kasvanut kiitettävää 
2miljoonan euron vuositahtia.  

Hallintopalveluiden sekä talouden keskittämisellä haetaan 40 tuhannen euron säästöä ja 
samaan aikaan henkilöstökulut kasvavat 79 000e vuodessa ja ohjelmistoihin investoidaan 



seuraavan kolmen vuoden aikana 60 tuhatta euroa. Kuluja tulee siis seuraavan kolmen 
vuoden aikana lähes 300 tuhatta euroa ja "säästöjä" 40 tuhatta. 

 

Investointilistalta poistettavaksi esitetään: 

Maanhankintakulut 1 miljoona 

Kirkonkylän koulun P-alue 270 tuhatta 

Sararannan kiinteistö 300 tuhatta ( ei vielä vuokrasopimusta hyvaksin kanssa) 

Kohdentamaton investointimääräraha enintään 500 tuhatta euroa 

Ruokapalvelukeskus 2 miljoonaa sekä muutostyöt kouluilla 60 tuhatta euroa 

Culture in Nature hanke 130 tuhatta euroa (ei lakisääteinen ja kunnalle yli 200 tuhannen 
kustannukset) 

 

 

 


